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Je to právě rok od ustavujícího zasedání, a tak se sluší, abych 
rekapitulovala, co se nám podařilo v obci vytvořit. Z větších akcí to byla 
rekonstrukce hřiště u mateřské školy, dokončení přístupové komunikace  
k novostavbám a zahájení rekonstrukce bezpečnostních prvků před MŠ.  
V neposlední řadě také rozjetí projektu na rekonstrukci a posílení vodovodu 
v Bačetíně.  

 
Celkem jsme do obce, nad rámec rozpočtu, přinesli 1 240 000,- Kč.  
 

Z dotačních titulů Královéhradeckého kraje byly 
podpořeny projekty: 
 

 Dokončení přístupové komunikace k RD 
Silnice je již dokončena vč. osazení dopravního značení. Celková částka 

dokončení byla 2 051 011,30 Kč. Získaná dotace činila 800 000,- Kč. 
Kolaudace silnice proběhne 23.9.2014. 

Nový územní plán 
Stále máte možnost posílat své návrhy do nového územního plánu. 

Žádost o změnu je ke stažení na www.bacetin.cz v Dokumentech. Cena 
nového územního plánu by měla být 142 000,- Kč z toho 60 000,- je 
příspěvek z Královéhradeckého kraje. Dokončení územního plánu druhá 
polovina roku 2015. 

Projekt na rekonstrukci a posílení vodovodu v Bačetíně 
Vybraná firma Šindlar s.r.o. HK pilně pracuje na projektu. Chtěla bych 

upozornit, že se pouze vytváří projekt a provádějí se práce nutné k jeho 
zpracování. Všechny geodetické a zemní práce pouze pomáhají k jeho 
kvalitnímu výsledku. Cena hotového projektu bude okolo 404 000,- Kč. 
Spolufinancování z Královéhradeckého kraje je 300 000,- Kč. Dokončení 
projektu je do léta 2015. Samotná realizace rekonstrukce a posílení 
vodovodu v Bačetíně záleží na celkové ceně, která vzejde z projektu a 
vypsaných dotací.  

 
Grant Škoda Auto  
Projekt ke zvýšení dopravní bezpečnosti v obci Bačetín 
před MŠ 
Po pravdě, jen jsme to zkusili a ono to vyšlo! O to větší radost 

máme, že náš projekt byl firmou Škoda Auto podpořen ve výši 60 000,- Kč. 
A když už jsme se do toho pustili, tak z gruntu . Podařilo se vytvořit 
bezbariérový přístup k autobusové zastávce. Odstranit korozí 
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zdeformovaný odtokový žlab před zábranami a nahradit ho silniční vpustí a 
dále vyzvednout propadlý kanál v přechodu. Právě je ve výrobním procesu 
bezpečnostní zábrana. Její konstrukce již nebude zabetonována, ale bude 
přišroubována vruty. Vnitřek zábran bude z plechu o síle 1,2mm a celé to 
bude pozinkováno. Jako madlo poslouží dřevěné zábradlí. Jednotlivé díly 
budou snadno vyměnitelné, což považujeme za velkou devizu celé akce.  

Chtěla bych poděkovat všem, kteří přispěli svou pomocí. Jmenovitě: ZD 
Zlatý potok za technickou podporu, Jiří Balcar za kontejner a dopravu, 
Martin Fabián, Pepa Dlouhý, Bohun Pokorný, Milan Marval, Filip Marval 
a Martin Vlk za silné svaly (klobouk dolů, mákli jste si) a Jitce Hadvichové 
za perfektní označení staveniště a psychickou podporu. 

Projekt pokračuje ještě dál. Do konce roku bude vyrobena nová branka 
mezi budovou školky a autobusovou zastávkou. Bude vytvořena tak, aby ji 
děti nemohly oběhnout, a bude vyšší, což usnadní rodičům manipulaci se 
zavíráním. Dále bude upraveno dopravní značení ze směru od Bystrého  
vč. radaru a umístěno dopravní zrcadlo, které usnadní výjezd ze slepé ulice. 
Na radar jsme dostali částečnou dotaci z DSO Orlické hory. 

Posledním úkolem bude osvětlit autobusovou zastávku vedle MŠ. To je 
trošku oříšek, ale věřím, že nakonec nalezneme optimální řešení.  

Předpokládaná cena projektu se oproti původnímu předpokladu navýší 
na cca 150 000,- Kč a to z důvodu kompletní rekonstrukce plechových 
zábran a právě dopravnímu značení. 

Mimo grantem podpořený projekt bychom chtěli do konce roku 
svépomocí opravit chodníček k zahradě MŠ a dlažbu u druhé autobusové 
zastávky. 

 
Soutěž Vesnice roku aneb, jak se dá starostka 

vyhecovat  
Bez skvělé party pracovníků a podporovatelů 

bychom to nedali! A taky je jasný, že přípravy 
směřovaly ke Zlaté stuze .  

Ale na začátek. Vše odstartoval oznamovací mail od pořadatelů.  
Po přečtení celé osnovy, co je nutné vypsat do přihlášky, jsem to ihned 
zavrhla. Informovala jsem o tom naše zaměstnance, v té době Martina 
Fabiána, Diu Syrovou a Dášu Syrovátkovou. Vždy, když jsem rozdělovala 
nějaký úkol, tak mi svorně odpověděli: „Jasně paní šéfová, když budeme ta 
Vesnice roku!“… Při úklidu prostoru za garážemi u Růžků mi to řekli 
naposledy a já se bez odpovědi otočila a šla psát přihlášku. Trvalo mi to cca 
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týden a celý elaborát najdete na www.bacetin.cz v Dokumentech nebo je 
 i s obrazovou přílohou k nahlédnutí v knihovně ;-).  

Pak už to frčelo. A ač se k Martinovi obměnila pracovní parta do složení 
Jitka Hadvichová a Pepa Dlouhý, výše zmíněné dámy chodily dobrovolně 
pomáhat. Poslední týden se zapojilo i zastupitelstvo a v sobotu byla 
narychlo svolána obecní brigáda. Během měsíce se zvládlo vyčistit vše, co 
bylo v plánu do konce roku a ten, kdo si nikdy nezkusil zamést celou 
cyklostezku, si neumí představit, co je to za práci!  

Úklidem jsme nakazili snad většinu obyvatel, kteří se přidali a uklidili si 
své pozemky.  

A tento moment je pro mě ten nejdůležitější!!! Čert vem ocenění, 
důležité je, že jsme zase šli všichni společně za stejným cílem.  

No, ale za tu práci bychom si něco zasloužili. V kanceláři vznikal 
itinerář samotné prezentace. Nevěděli jsme, jak komise bude pracovat, jen 
jsme věděli, že budeme mít 90min. Představovali jsme si, že přijedou max. 
čtyři lidé, rozdělíme si je mezi sebe a v klidu si projdeme Bačetín a Sudín. 
Popovídáme u kávy a bude to pohoda. Ve školce připravily paní učitelky  
v obou třídách program, do knihovny paní Boženku přijely podpořit paní 
knihovnice z Dobrušky a Rychnova nad Kněžnou, kronikaření si připravil 
Zdeněk Šlitr, na představení činnosti hasičů se připravoval Michal 
Stodůlka, myslivce reprezentoval Radek Matějů ml. a Babinec zastoupila 
Vlasta Zelená. Pro otázky rozpočtu a účetnictví byla do zálohy povolána 
Pavlína Řeháková.  

S místostarosty jsme si mysleli, že jsme připraveni na všechno… Ale  
na komisi o devíti členech NE!!!  Zajímalo je úplně vše a rozhodně jsme 
obec za 90 min stihli odprezentovat pouze povrchově. Když už jsme se  
o něčem rozpovídali, do zad nás někdo šťouchal a říkal: “Dělejte, nebo to 
nestihnete!“. Komise ovšem dokázala, že je opravdu všímavá, neb 
komentovala i vymetené spáry mezi dlaždicemi u smuteční síně . 
Kouzelný závěrečný zvoneček zazvonil právě na konci naší prezentace. 
Takže jsme to dali. Loučení bylo stejně rychlé jako příjezd. 

Hodnocení akce jsme uskutečnili u oběda v Kounově. Nervozita ze mě 
opadala jen pomalu a na všech se začala projevovat 14-ti denní dřina silnou 
únavou. Když jsem je viděla tak schvácené, malinko jsem si vyčítala, že 
jsem se tehdy v dubnu nechala vyhecovat.  

Hodnotitelská komise nás navštívila v úterý 24.6.2014 a už ve čtvrtek 
odpoledne jsem měla příjemný telefonát z kraje, že jsme získali „Cenu 
hejtmana“ a 20 000,- Kč odměnu za vedení obecní kroniky. Za tradici 
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kronikaření patří největší dík tam nahoru, panu Moravcovi, ale také Jarče 
Smolové a Zdeňku Šlitrovi, kteří toto poslání převzali po něm. 

Celkově si myslím, že kdyby se komisi u nás nelíbilo, žádnou cenu 
bychom nedostali. 23.8.2014 si jedeme slavnostně převzít cenu do vítězné 
obce Sovětice. Načerpáme inspiraci a příští rok to zkusíme znovu!  

 
Malá výstava k Vesnici roku je v naší knihovně. Můžete ji navštívit  

v době půjčovních hodin nebo o úředních hodinách. 
 

Ještě jednou děkuji všem, kteří se velkého úklidu zúčastnili!!! 
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Informace ze zastupitelstva 

 
Veřejné osvětlení 
V posledním týdnu řešíme poruchu veřejného osvětlení. Pravděpodobně 

se jedná o křížení drátů veřejného osvětlení s dráty elektrického vedení. 
Závada byla řešena jak firmou ČEZ, tak Technickými službami Dobruška. 
Přes veškeré úsilí se závadu ještě nepodařilo objevit. Provedli jsme ořez 
větví pod vedením na obecních pozemcích. Žádáme všechny občany, kde 
větve stromů na soukromých pozemcích zasahují do drátů vedení, aby 
tyto větve odstranili!!! 

 

Pracovníci z úřadu práce 
Opět se nám obměnila parta pracovníků. Nově nastoupil Martin Vlk a 

paní Hana Lehká, kteří zde budou pracovat do konce listopadu letošního 
roku. 

 

Obecní web 
Zajistili jsme pro Vás na obecních stránkách odběr Aktualit. Prosíme 

všechny, kdo máte možnost, zaregistrujte se. Pokud se při registraci 
vyskytne nějaký problém, pošlete nám zprávu se jménem a e-mailovou 
adresou a my to zařídíme za Vás. 
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Rotunda 
Podařilo se nám navázat spolupráci s pivovarem Rychtář, který nám 

poskytl nové výčepní zařízení tzv. trojpípu a další vybavení hlavně 
sklenice. Nainstalovala se proplachovací hlavice k většímu komfortu čištění 
potrubí. Koupili jsme nový kompresor. 

 
Víme ještě o pár restech, které jsme před rokem slíbili. Díky využití 

příležitosti s dotacemi a grantem musíme akce, jako postupné oplocení 
kontejnerových hnízd, dokončení půdní vestavby na obecním úřadě a cestu 
k Hofmanovým, o rok odsunout. Stále to jsou pro nás skutečnosti, na které 
budeme myslet.  

Chtěli bychom i nadále pokračovat v opravách obecního majetku, ať už 
jsou to rybníky v Bačetíně, místní komunikace nebo samotné budovy.  
Na vše se budeme snažit vypracovat projekty a využívat v maximálně 
možné míře dotační tituly.  

Do začátku nového školního roku přeji školákům, aby vykročili pravou 
nohou a rodičům pevné nervy. Všem ostatním příjemný konec léta, dobrou 
sklizeň na zahrádkách a užívejte barevného podzimu. Až se počasí pokazí a 
začne se nám stýskat po společnosti, určitě se sejdeme u „Kávy a koláče“  
v Rotundě. Těším se na Vás. 

Gábina Prýmusová 
 

Volby do zastupitelstva obce Bačetín a do Senátu 
Parlamentu České republiky 

 
Volební okrsek :  Bačetín, Sudín 
Termín voleb :   
   pátek  10. října 2014                    14,00 - 22,00 hodin 
   sobota 11. října 2014                  8,00 - 14,00 hodin 
Místo konání voleb :  Obecní úřad v Bačetíně – I. poschodí 
Počet členů volební komise :  5 +  zapisovatel 
 

Upozorňujeme voliče na povinnost prokázat při volbách svou totožnost 
a státní občanství  - ( občanský průkaz nebo pas). 

 

Volby do Senátu Parlamentu České republiky 2014 
 

Volby do Senátu Parlamentu České republiky 2014 (Senátní volby 2014), 
se budou konat 10. a 11. října roku 2014 spolu s volbami do zastupitelstev 
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obcí. Bude se volit třetina Senátu, obmění se tedy 27 z 81 mandátů. 
Případné druhé kolo voleb se uskuteční 17. a 18. října. Volit do Senátu  
v každém kole může každý občan České republiky, který aspoň druhý den 
voleb dovrší 18. rok věku. Senátorem může být zvolen každý občan České 
republiky, který aspoň druhý den voleb dosáhl věku 40 let. 
 

Ve Valu, dne 10.7.2014 
 Vážení spoluobčané, 
 

již za tři měsíce nás čekají volby do Senátu Parlamentu ČR ve volebním 
obvodu číslo 48. Je mi ctí, že jsem byl osloven a nakonec jsem se i stal 
jedním z kandidátů pro tyto volby. Náš společný volební obvod se skládá z 
několika mírně odlišných regionů, které však jednoznačně spojují stejné 
zájmy a potřeby! Jméno Luboš Řehák (!) dnes samozřejmě nemusí být 
známo ve všech koutech našich regionů, a proto jsem se rozhodl Vám 
napsat tento úvodní osobní dopis … 

Hned po listopadové „revoluci“ jsem se stal zastupitelem malé obce Val 
na Dobrušsku, kde jsem nyní již 12 let starostou. Během tohoto období 
jsem se postupně stal členem řídících orgánů svazků obcí - DSO Region 
Orlické hory a DSO Region Novoměstsko, ale také před devíti lety i jedním 
ze zakladatelů a předsedou regionálního spolku MAS POHODA venkova, 
který významným způsobem ovlivnil partnerství mezi veřejným, 
neziskovým a podnikatelským sektorem našeho regionu. Díky následné 
realizaci nejrůznějších projektů (podpora výrobců v rámci značení 
regionálních výrobků, Mezinárodní hudební festival F.L. Věka, přehlídka 
amatérských souborů Divadelní POHODA a dalším) se i mé osobní aktivity 
v oblasti propagace rovnocenné mezisektorové spolupráce rozšířily do 
ostatních regionů (MAS Sdružení SPLAV, MAS NAD ORLICÍ, MAS 
ORLICKO, MAS Kunětická hora, MAS Železnohorský region, ale i oblast 
Holicka). Veškeré mé aktivity jsou tedy spojeny především s podporou 
našich regionů, tedy našeho společného venkova. Právem se tedy cítím být 
skutečným zástupcem našich regionů! A proto prosím … 
 

VOLTE SKUTEČNÉHO ZÁSTUPCE NAŠICH REGIONŮ! 
V minulosti jsem byl asi osm let členem politické strany regionálního 
významu (SNK), ale na základě získaných zkušeností jsem se rozhodl 
dlouhodobě podporovat KDU-ČSL, tedy tradiční a stabilní politickou 
stranu, která má k venkovským regionům nejblíže a jako jediná politická 
strana naší politické scény nevyužívá venkov jen jako povinné předvolební 
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téma, ale vždy problémy občanů i ve venkovském prostoru řeší. A proto 
tvrdím, že i já … 

 

HÁJÍM ZÁJMY NAŠICH REGIONŮ! 
Domnívám se, že KDU-ČSL prošla jako jediná tradiční politická strana  
v posledních letech zásadní obměnou – zůstali v ní pouze lidé, kterým jde  
o skutečné hodnoty a principy. Navíc se KDU-ČSL názorově otevřela a 
dala prostor i takovým lidem jako jsem já. A proto šanci má i … 

 

STAROSTA NAŠEHO REGIONU, SENÁTOR NAŠICH REGIONŮ! 
Pravice - levice? Není třeba takto neustále voliče dělit! Veškeré své funkce 
jsem vždy chápal jako službu občanům a v praxi jsem vždy dokázal, že to 
neberu pouze jako opotřebovanou frázi! Takto vnímám a přijímám i funkci 
senátora, protože právě senátor by měl být skutečným zástupcem a 
obhájcem všech občanů v nejvyšších patrech politiky. Vzhledem k tomu, že 
mne jako nestraníka nominovala KDU-ČSL, rád bych parafrázoval někdejší 
představení lidovců předsedou Pavlem Bělobrádkem … a proto … 

 

SENÁTOR S MYSLÍ NAPRAVO A SE SRDCEM NALEVO! 
… je tu prostě pro Vás! Závěrem bych rád zdůraznil, že nechci být volen 
do Senátu Parlamentu ČR za to, co jsem v regionu dokázal, ale pro to, co 
pro regiony a pro Vás jako senátor dokážu! 
 
S přáním všeho dobrého, Váš  

 
Luboš Řehák, starosta obce Val,  
předseda a manažer MAS POHODA venkova 
kandidát KDU-ČSL ve volbách do Senátu Parlamentu ČR 
volební obvod č. 48 
 

Kandidáta podporují 
 

KDU-ČSL, SNK Evropští demokraté, Nestraníci a 
starostové z regionu 
 

Co nového v naší mateřské školce 
 

Velikonoční svátky jsme si v naší mateřince připomněli nejen obvyklým 
tématickým povídáním a zdobením vajíček, ale i odpoledním vyráběním  
s maminkami. Maminky i děti byly opravdu nápadité a šikovné a jejich 
výrobky nám krásně naladily školku do velikonočních barev. 
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Od počátku jara nám na naší školkové zahradě s pomocí zaměstnanců 
OÚ přibyly tři záhonky, na kterých jsme s předškolními dětmi v rámci 
každodenních odpoledních aktivit pilně sázeli, seli, zalévali a pleli. 
Dokonce už máme za sebou i první sklizeň vlastnoručně vypěstovaných 
ředkviček a sladkého hrášku. Jeden užší záhon okupují po plotě se plazící 
popínavé fazole, na druhém kvetou nebo už odkvetly květiny a třetí, ten je 
nejrozmanitější. Kromě ředkviček a hrášku jsme na něj vysázeli cibuli, 
pažitku a petrželku a vyseli mrkvičku a kopr. Paní kuchařka už se jistě moc 
těší na přípravu omáčky z čerstvého kopru, ta bude dětem určitě lépe 
chutnat. Do rohů zahrady jsme umístili také dva keře rybízu. V příštím 
školním roce musíme na záhony přidat kvalitnější hlínu a také chceme na 
zahradní domeček s hračkami upevnit žleby sloužící ke shromažďování 
dešťové vody určené k zalévání.  

Ráda bych se zmínila i o ostatních odpoledních aktivitách našich 
předškoláků. Menší děti spávají po obědě v horní třídě a předškoláci si 
chodí odpočinout do třídy Lvíčků. Po přečtené pohádce a krátkém 
odpočinku je čekají různé střídající se činnosti. Jedno odpoledne v týdnu se 
učíme hrát na zobcovou flétnu a zpíváme nejrůznější lidové písničky, další 
odpoledne věnujeme výtvarné výchově, potom něco vyrábíme nebo 
pracujeme na zahradě, jeden den také cvičíme a poslední den nás čeká 
jazyková výchova. V dnešní době, bohužel, děti mluví čím dál tím hůře, 
takže se domníváme, že jim procvičování jazýčků může jen prospět. Hlavní 
část péče o správnou mluvu dětí však spočívá hlavně na rodině. 

Ale abych se vrátila k akcím konaným v naší MŠ. Ke konci května jsme 
se s oběma třídami vypravili autobusem na výlet do ZOO ve Dvoře 
Králové. Ten den panovalo opravdu nádherné počasí, už od rána svítilo 
sluníčko. V zoologické zahradě jsme chodili se třídou Lvíčků i Sluníček 
zvlášť, protože malí caparti mají zkrátka kratší nožičky, takže jsme toho 
tolik nestihli a starší děti ze třídy Sluníček by bylo škoda o více zážitků 
připravit. S malými dětmi jsme viděli například pavilon Vodní světy  
s rybami a želvami, prohlédli jsme si rovněž slony, kteří nás dostali tím, jak 
krásně tancovali v rytmu hudby, hrošíky, a dokonce i model mamuta. 
Velmi se nám také líbil venkovní pavilon malých, ale nebezpečných 
šelmiček surikat. Nakonec jsme se i s většími dětmi vydali autobusem  
na safari, kde jsme spatřili okapi, zebry, v klidu se válejícího tygra, husy, 
antilopy, pakoně a další zvířátka. Některé děti byly tak uťapané, že v safari 
autobusu usnuly, jiným se to podařilo až cestou zpět do Bačetína. Všichni 
jsme se shodli na tom, že se nám letošní výlet opravdu vydařil. S malými 
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dětmi jsme sice nestačili obejít vše, co jsme původně zamýšleli, ale víc se 
toho zkrátka stihnout nedalo- a na druhou stranu- děti určitě nebyly v ZOO 
naposledy. 

Na počátku června jsme uspořádali na naší nové, krásně vybavené 
zahradě slavnost s rodiči a sourozenci. Tentokrát jsme vytyčili jinou trasu 
než vloni, připravili jsme i jiné úkoly. Jedním z nich bylo vymyslet 
básničku na předem zadaná slova - zahrada, houpačka, bidlo, strašidlo.  
O některé básničky bych se s vámi chtěla podělit. 

 

,,Máme velkou zahradu, 
dal jsem si tam na bradu. 
Vidělo to strašidlo, 
co viselo za bidlo.“ 
 

,,Na zahradě strašidlo 
zakoplo nám o bidlo, 
pak nám spadlo z houpačky, 
snědlo všechny koláčky.“ 
 

,,Na zahradě slunce svítí, 
na houpačce sedím, 
na bidle si suším kvítí, 
na strašidlo hledím.“ 

 

,,Potkala jsem strašidlo, 
praštilo se o bidlo. 
Potom šlo na zahradu 
zlepšit si náladu 
na houpajdu.“ 
 

,,U nás doma na zahradě 
stojí velké bidlo, 
pod ním skáče Ondra 
jako motovidlo, 
na houpačce lítá Marek, 
vypadá jak strašidlo.“ 

 
Pro děti i pro rodiče paní kuchařka napekla výborné řezy a nakonec si 

mohli všichni opéct na ohníčku silné párky. Každé dítě mělo svoji kartičku 
a vyhodnocení probíhalo tak, že se počítal čas a body za jednotlivé úkoly, 
za nesplněné úkoly byly trestné body. 

Ke konci června také ve školce proběhlo již tradiční spaní předškoláků. 
Letos jsme se vypravili autobusem do nedalekého Kounova na výbornou 
točenou zmrzlinu a pak jsme se pěšky vraceli lesem do Bačetína. Cestou 
jsme plnili různé úkoly (například hod šiškou do kmene stromu nebo kdo 
vydrží co nejdéle stát s předpaženýma rukama) a hráli jsme různé hry, třeba 
Molekuly. Po návratu na zahradu naší školky jsme si opekli na ohníčku 
párky. Do budovy MŠ jsme se uchýlili až kolem deváté hodiny, bylo totiž 
nádherné počasí a nikam jsme nespěchali. Ve školce nás čekalo veliké 
překvapení. Paní Petrová upekla předškolákům opravdu nádherný a chutný 
dort, na němž byli perfektně ztvárněni opravdu všichni. Dal jí jistě dost 
práce. Touto cestou bychom jí chtěli ještě jednou poděkovat. Po smlsnutí 
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dortu jsme se s pomocí paní učitelek osprchovali a vyčistili jsme si zuby. 
Uvelebili jsme se ve třídě Lvíčků ve svých spacácích, přitulili jsme se  
ke svým nejoblíbenějším plyšáčkům, někteří zatlačili stýskací slzičky  
po mamince a všichni do jednoho jsme v klidu usnuli.  

V průběhu letošního školního roku se naše MŠ zapojila do celostátní 
sítě mateřských škol ,,Mrkvička“, zaměřené na ekologickou výchovu. Děti 
zvládají do připravených barevně odlišených tašek třídit papír, umělou 
hmotu i sklo a vše pak přemístit do správných kontejnerů.  

Od podzimu chceme spolupracovat s mysliveckým sdružením 
,,Smrčina“ Sudín – Bačetín v rámci přiblížení přírody dětem. Budeme  
pro zvířátka sbírat kaštany a žaludy a chodit jim do lesa doplňovat krmelec. 

12.5.a 16.6. proběhla dvě kola zápisu do naší MŠ, přijaty byly děti  
z Bačetína a okolí. Kapacita naší MŠ není zcela naplněna, stále přijímáme 
děti k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 2014/2015. Přijímáme děti 
od dvou let, pro které máme speciálně vybavenou jednu třídu. K větší 
bezpečnosti těchto malých dětí budeme při každodenních vycházkách opět 
využívat bezpečnostních chodítek Walkodile, která jsme zakoupili  
ze sponzorského daru na podzim 2013 a při adaptaci dětí se nám velmi 
osvědčila. 

Naši mateřskou školu rovněž navštívila komise hodnotící soutěž 
,,Vesnice roku“. Děti jí předvedly cvičení s pohádkou, zatancovaly a 
zazpívaly.  

V posledním červnovém týdnu proběhlo v naší MŠ již tradiční 
rozloučení s předškoláky spojené s šerpováním a s návštěvou draka na půdě 
školky na důkaz odvahy a schopnosti stát se školákem. Rozloučení se 
zúčastnila i paní starostka, která předala budoucím školáčkům sáčky  
na přezůvky s lahvičkami na pití. Děti dostaly od MŠ i jiné dárky, 
například knížku, propisku Pilot s možností vygumování, fixy a další 
drobnosti. 

Touto cestou bychom chtěli poděkovat sponzorům, kteří nám svými 
finančními dary v tomto školním roce velmi pomohli. Jedná se o firmy 
Dataline Technology, a.s., Dermamedica, s.r.o. a honební společnosti  
z Bačetína a Sudína. Děkujeme obci za zorganizování sběru starého železa, 
jehož celý výtěžek byl předán MŠ. Na podzim bychom chtěli společně  
s obcí uskutečnit sběr starého papíru a získané peníze použít pro potřeby 
školky. 
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V průběhu letních prázdnin bude naše školka otevřena jako obvykle 
prvních čtrnáct dní v červenci ( od 30.6. do 11.7.) a posledních čtrnáct dní  
v srpnu ( od 18.8. do 29.8.), hned 1. září nám letos začíná nový školní rok. 

Obecní úřad bude ve 3. týdnu v červenci a v týdnu od 11. srpna 
organizovat ,, příměstský ´´ tábor, kterého se zúčastní i některé děti z naší 
MŠ.  

Přejeme vám všem hezké prázdniny a načerpání potřebných sil  
do nového školního roku. 

Za MŠ Jitka Zemanová 
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Díky spolupráci ožívá knihovna v Bačetíně 
 

Asi jen málokdo neví, kde leží Orlické hory. Málokdo ale už ví, kde leží 
obec Bačetín. Tuto vesničku s jejími přibližně 400 obyvateli naleznete 
právě na cestě do Orlických hor.  

O Bačetíně, který se nejspíše jmenuje podle nějakého pana „Bačaty“, 
jsou první zmínky již kolem roku 1420. Já si tuhle vesničku vybavuji již od 
mala, protože jsem se tady narodila a dlouhou řadu let žila. V době nedávno 
minulé byl Bačetín něco jako středisková obec. Byla tady škola, později již 
jen mateřská škola, obchod a JZD. V této době se do obce také přistěhovali 
lidé, kteří zde dostali práci v místním statku. 

Když se podívám zpět, obec prošla mnoha změnami. V loňském roce se 
zde uskutečnily nové volby do obecního zastupitelstva. Starostkou se stala 
paní Gabriela Prýmusová, která oplývala elánem a hlavně ochotnými lidmi. 
Začala uskutečňovat někdy malé neviditelné a někdy viditelné změny. 
Jednou z nich byla i započatá dobrá spolupráce s místní knihovnou. 

Paní knihovnice Boženka Dyntarová, která je s knížkami spjata již 39 
let, zažila období, kdy se knihovna dělila o jednu místnost  
s archivem. Není to tak dávno, kdy se knihovna přestěhovala  
do větší, ale hlavně samostatné místnosti. Sice se starými regály, stolem, 
ale zato s novou PC technikou, kterou začala modernizace místní knihovny. 
Během pár týdnů zde započne paní Boženka půjčovat knihy přes program 
Clavius. Na seznamu modernizace  
pro blízkou budoucnost nechybí výměna stolu, židle a především knihovna 
dostane nové regály. Co ale již nyní knihovně velmi prospělo, je rozšíření o 
sousední místnost, ze které se stala příjemná čítárna. Čtenáři mohou vplout 
do křesel a v klidu si přečíst časopis nebo si prohlédnout zde vystavené 
almanachy a kroniku. Knih zde zájemci mají dostatek, a to i z důvodu 
pravidelného výměnného fondu z knihoven v Dobrušce a v Rychnově nad 
Kněžnou. 

O čtenáře zde mají zájem, proto jim vycházejí vstříc i úpravou půjčovní 
doby při změně času. I paní knihovnice říká, že „po tmě se lidem už nikam 
nechce“. Také asi před třemi lety čtenáři a obyvatelé obce vybírali nový 
znak knihovny Bačetín. Všechny návrhy vycházely ze znaku obce a mohu-
li posoudit, byl vybrán ten nejvýstižnější.  
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Paní starostka se 
snaží o podporu kultury 
a podporu aktivit 
dospělých i dětí, proto 
spolu s knihovnou zvou 
děti ze zdejší MŠ na 
návštěvy mezi knížky, 
kde je pro ně připraven 
pestrý program. Stejně 
jako v pohádkách 
nechybí princezna nebo 

víla, tak i v knihovně děti provází milá bílá paní. Předškoláčci na oplátku 
svými výtvory a dárky zdobí místnosti knihovny.  

Děti jsou také zvány na tzv. klubování, při kterém jednou hrají hry, 
podruhé dělají různé výtvarné činnosti a samozřejmě nesmí chybět ani 
společné čtení. Malí čtenáři mají potom šanci zapojit svou fantazii a buď 
příběh dovyprávět, nebo si vymyslet svůj vlastní.  
V Bačetíně nezapomínají ani na dospělé, ti se také scházejí  
ke společnému čtení na pokračování a zároveň i sousedskému popovídání. 

I když knihovna nemá své webové stránky, obec vidí důležitost 
informovat obyvatele o dění, ale i o službách, které knihovna nabízí, a 
proto počítá s aktivním využitím záložky na stránkách obce. 

Na závěr musím vyzdvihnout spolupráci paní knihovnice  
s obecním úřadem a jejich výsledky, za kterými stojí i ti ochotní lidé 
kolem. Vždy je pro knihovnu a pro celou obec velké štěstí a přínos, když 
starosta spolu se zastupitelstvem mají zájem o dění v knihovně a podporují 
ji. 

   Článek vyjde v podzimním čísle knihovnického časopisu U nás. 
 

Ester Horáková 
 

Čarodějnice 
 
30. dubna jsme se sešli k oslavě Čarodějnic a zase byly o trošku jiné. 

Tentokrát nebyla hlavní čarodějka připravená k upálení přímo na hranici, 
ale čekala na děti u obecního úřadu. Připravená tam byla již několik dní a 
budila pozornost. Nejedno auto zastavilo, aby se posádka u ní 
vyfotografovala.  
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V Rotundě hasiči připravovali 
občerstvení a holky z Babince 
chystaly dětem dobrůtku „Slepýše 
z chýše“, což byly trdelníky pečené 
na ohni. S inspirací přišla Katka 
Kavková a u dětí to mělo velký 
úspěch.  

 
 
 
 

Novinkou bylo zdobení Májky. Všeobecnou 
tradicí je, že Májku chystají a staví svobodní 
mládenci z obce. U nás se o přípravu, vč. 
odkůrování břízy, postaraly zadané ženy . Děti 
Májku dozdobily a v průvodu ji zadaní, leč 
svobodní muži, donesli k úřadu. Tam proběhla 
výměna a čarodějnici jsme malým okruhem  
po Bačetíně přinesli a hodili do hořícího ohně  
u Rotundy. 

Celá akce byla pěkná, klidná a třeba vzniká 
nová tradice stavění Májky v Bačetíně. 
Děkujeme Všem, kteří se na přípravě a průběhu 
podíleli.  

 
Rybářské závody 

 

3.května letošního roku byl velmi studený sobotní den. Ráno samé by se 
lehce dalo zaměnit s kterýmkoli pozdně podzimním dnem. Ale nikterak to 
neodradilo 29 účastníků rybářských závodů v Bačetíně na rybníce naproti 
Fabiánovým. Po rozlosování míst začalo 1. kolo závodu. Rozhodčí  - 
Martin Fabián a Zdeněk Deyl st. - měřili a zapisovali závodníkům míry 
jednotlivých úlovků, které se na konci sečetly. Na 2.kolo si každý opět 
vylosoval nové místo a jelo se znovu. Tým v zázemí statečně vařil litry čaje 
a kávy, chystal oheň a buřtíky na svačinku a podporoval dobrou náladu. 
Nejlepší rybář ulovil za 4 hodiny celkem více než 5m ryb, ale ani nejmladší 
4-letá účastnice se nenechala zahanbit a nechala za sebou i starší rybářské 
kamarády. 
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Výsledky: 
Mladší kategorie:  
1. místo  Šimon Pokorný 
2. místo  Daniel Vlačiha 
3. místo  Jonáš Pokorný 
 
Starší kategorie:  
1. místo Zdeněk Deyl ml. 
2 .místo Vojta Hadvich 
3. místo Vít Sokol 
 
Děkujeme všem účastníkům a pořádajícím za prima den. Také velký dík 

všem sponzorům – firmě Kingfisher, NASH, Meditools, Marius Pedersen, 
Martinovi Hadvichovi a Obci Bačetín. 

 

Výlet pro důchodce a pro rodiny s dětmi 
po roce jsme opět společně vyrazili 
 

Se starší generací jsme jeli v úterý 13.5. 2014 do Muzea Sýpka  
v Rokytnici v Orlických horách a pak na zámek v Doudlebách. Cestou  
do Rokytnice jsme se nechali povozit po horách a kochali jsme se krásnou 
přírodou. Samotné muzeum bylo velmi pěkné, moderní a interaktivní. 
Rozhodně ho doporučujeme k návštěvě všem, kteří se chtějí dozvědět něco 
blíže o historii, řemeslech, ale i fauně a flóře našich hor.  

Po návštěvě muzea jsme se přemístili do Motorestu v Česticích  
k výbornému obědu a pak už hurá do Doudleb. Jednalo se o alternativní 
program. Nejprve jsme měli jet do Častolovic a tam strávit čas v parku  
a na nádvoří zámku si dát kávu a zákusek. Bohužel už v pondělí bylo jasné, 
že nám plány překazí počasí. Hledali jsme tedy jinou variantu a volba padla 
na zámek Doudleby. Objednávku prohlídky vyřizoval sám „hradní pán“, 
který nás přišel i v úvodu prohlídky přivítat. Doudleby nás nadchly svou 
otevřeností a přátelským chováním k návštěvníkům. Prohlídka byla vedena 
osobně a vtipně a možnosti usadit se do zámeckých křesel jen málo kdo 
odolal. Na nádvoří probíhala výstava Bonsají, která krásně zapadla  
do historických prostor. No a když jsme si na závěr dali kávu v zámecké 
restauraci u teplého praskajícího krbu, bylo nám blaze. Při vzpomínkách  
na tento výlet mi nezbývá než znovu dodat „Děkuji, že jste mě vzali  
s sebou!“ 
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Děti jsme vyvezli v sobotu 21.6.2014 na zámek Kačina. Opět se nám 

počasí moc nevydařilo, ale vydařil se pan řidič autobusu, který splnil vše, 
co nám na očích viděl . 

My, dospěláci, si pamatujeme Kačinu z našich školních výletů, jako 
krásné místo se spoustou historické zemědělské techniky. Ta už se tam 
bohužel dnes nenalézá, což jsme nevěděli, a tak jsme se alespoň těšili  
na prohlídku zámku s duchem Rudlou. Všichni co máme děti víme, že 
ratolesti nejsou zrovna vděčnými návštěvníky památek. Ale duch Rudla je 
zaujal a prohlídka dopadla uspokojivě. Další prohlídkové okruhy zámku již 
nikdo neabsolvoval, takže jsme se postupně všichni potkávali v zámeckém 
parku, zámecké kavárně a také v místní rodinné čokoládovně. Sladké 
kousky v ní byly jedinečné. Samotné okolí zámku nám připadlo smutné. Až 
na pár truhlíků s afrikány u dveří, nebyl nikde ani záhonek. Trávník 
vysečen na hlínu a bývalá květinová kola byla zarostlá plevelem. Ale 
něvěst a ženichů jsme potkali mnoho, takže bylo na co koukat . Na oběd 
jsme zašli do restaurace hned na parkovišti před zámkem. Venkovní 
zahrádka byla spojená s dětským hřištěm, na kterém byly ruské kuželky, a 
malým výběhem s domácími zvířaty a pávy. Při cestě domů jsme se 
zastavili v Přelouči na dětském hřišti, které dětem udělalo největší radost. 
Ještě jsme jim slíbili, že je zavezeme na zmrzlinu tam, kde zájezdovým 
autobusem nikdy nebyly a dále toto téma nerozebírali. Měli jste vidět jejich 
smutné obličeje, když jsme projížděli okolo benziny bez zmrzliny. A pak 
jste taky měli vidět obličeje všech občanů Bačetína, které míjel plný 
autobus bačetínských dětí s úsměvem od ucha k uchu, to když jim došlo, že 
jedeme do Kounova. Byla pro nás pocta, když naši hádanku uznale 
komentovali, „jako že dobrej chyták “ (i Stejk byl překvapen, kdo leze  
z toho autobusu  ). 

V závěru padl návrh na příští výlet a to do Radvánovic. Takže už teď se 
máme na co těšit. 
 
100 let divadla v Bačetíně 
 

Nevím, zda se odhodlá někdo „zvenku“ napsat příspěvek k tomuto 
tématu, ale já jsem se rozhodla k napsání svého pohledu „zevnitř“. 

Když se letos někdy hodně brzy zjara objevil nápad Luboše 
Hronovského uspořádat výstavu ke 100.výročí založení ochotnického 
divadla v Bačetíně s tím, že by se mohlo i hrát, byla jsem hned 
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přesvědčena, že právě já budu určitě pro, a to hned pro obě varianty. Mám 
pro to slabost – celá moje rodina hrála. Otec, matka, oba dědové, strýc….. 

Když jsem byla malá holka, ráda 
jsem poslouchala kuplety, které 
nacvičovali naši po večerech, protože 
i v Kounově se divadlo hrálo na plné 
pecky. Oni si tehdy troufli  
i na operetky a vím, že s velkým 
úspěchem 

Ale abych se vrátila k tématu. 
Luboš se do toho obul s plnou 
vervou, věnoval tomu spoustu času, 

hledal, pátral, četl a sehnal. Pár lidí, kteří něco věděli nebo něco měli, 
Miloš Moravec přinesl po tátovi úplné poklady. A obecní zastupitelé také 
pomohli a tak se o Velikonocích konala výstava. Kdo jste se nepřišel 
podívat, udělal jste chybu. 

Ale to byl vlastně jen počátek všeho. Při té příležitosti se nás několik 
sešlo, z těch několika lidí se několik oddělilo s tím, že pomohou, ale hrát 
nebudou a my, ten „odvážný“ zbytek, začal vybírat divadlo. Miloš Moravec 
toho doma měl na vagón, tak bylo z čeho. Nakonec padla volba  
na Jedovatého pavouka, protože to byl kus pro 7 lidí a nás stejně víc 
nebylo….. 

Hned při první čtené zkoušce mě osobně moc překvapil Láďa Hofman. 
Nikdy bych si nemyslela, že by byl schopen a ochoten takhle dobře zahrát 

takovou nelehkou roli. A po pár zkouškách 
jsem už věděla, že všichni budou dobří a že 
„to dáme.“ Ale že jsme to neměli úplně 
jednoduché. Protože v Bačetíně citelně 
chybí hospoda, zkoušeli jsme hned  
u Rotundy. A to tak, že v rukavicích a 
zimních bundách, promrzlí, ale asi plní 
chuti. Myslím, že jsme se komplet sešli jen 
4x – jeden dělá na směny, druhý, třetí a 
další má malé děti, své starosti a práci 
doma, další dojíždí, prostě nebylo to 
jednoduché. Já jsem je vlastně obdivovala, 
přece jen to mám už jednodušší, než oni  
s malými dětmi a náročným zaměstnáním. 
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Ale trošku jsme se obětovat museli všichni. To není stěžování, nikdo nás  
k tomu nenutil, ale myslím, že málokterý „herec“ si před zkouškou musí 
postavit kulisy a po zkoušce je zase rozmontovat a uklidit. A to dveře  
do Rotundy byly tak tak, pokud se kulisa naklonila o půl stupně jinak, už 
jsme neprošli. A když už jsem u těch kulis – krásně je namalovali Luboš 
Hronovský a Dalibor Purm, co? A musím zmínit i svého muže, i když si to 
asi odnesu, ale bez něj by z latí, které uchystali hoši z obce, kulisy nestály. 
Při zkoušení jsme ale zažili i spoustu legrace a určitě budeme všichni rádi 
vzpomínat. 

Já osobně bych byla moc ráda, kdyby se nám vždycky alespoň jednou 
za rok podařilo nějaké divadlo nacvičit. Bude to asi fuška – budeme 
potřebovat další herce. Takže kdo si při čtení těchto řádků říkáte, že litujete, 
že jste do toho nešli s námi, hned sedněte a ozvěte se na Obecní úřad! Nebo 
klidně mně. Čekáme na vás a moc se na vás těšíme. 

 Alena Smolová 
 

 
 
 

CYKLO GLACENSIS 2014 pro náročné 
 

     Region Orlicko - Třebovsko připravil na 16. a 17. května 13. ročník 
mezinárodní cyklistické akce CYKLO GLACENSIS 2014. Cílem byla 
polská Nowa Ruda a její místní část Ludwikowice Kłodzkie. Akce zahájila 
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cykloturistickou sezónu v česko-polském příhraničí a konala se s finanční 
podporou zúčastněných regionů a Pardubického a Královéhradeckého 
kraje. Cílem CYKLO GLACENSIS je podpora regionálního cestovního 
ruchu a přátelských vztahů s polskými partnery.  
 Letos 102 českých a 110 polských účastníků potvrdilo svou fyzickou i 
psychickou odolnost v chladném a deštivém počasí. V pátek k tomu 
přispěla i vichřice, kdy během cesty padaly i stromy. Za českou stranu se 
zúčastnili cykloturisté z 10 měst a jedné vesnice. Touto vesnicí je Bačetín, 
který se této akce zúčastňuje od roku 2005 a reprezentuje nejen svou obec, 
ale i DSO Orlické hory. Z Bačetína pravidelně jezdilo kolem 20 cyklistů, 
ale vzhledem k extrémním podmínkám prvního dne se na start postavilo jen 
tvrdé jádro, v počtu 11 odvážlivců, které odstartovala paní starostka 
Gabriela Prýmusová. Museli překonat nejen Orlické hory, ale i Stolové 
hory na polské straně. Po 80 km byli úplně promočení, ale šťastní, že vůbec 
dojeli.  
 Zpáteční cesta proběhla aspoň z první poloviny bez deště. Závěr se však 
jel znovu v lijáku, ale to již každý spěchal domu, do tepla.  
 V roce 2015 bude cíl Cyklo Glacensis na české straně hranice, doufáme, 
že za lepšího počasí a cyklisté z Bačetína se jej jistě zúčastní. 

 Josef Hejzlar 
 

        
 

Příměstský tábor Bačetíňáček 
 

14.- 18. 7.  a 11.- 15.8. se konal u Rotundy již druhý ročník 
příměstského tábora. Jako minule i tentokrát byl hlavní cíl zabavit děti 
hrami a dopřát jim celodenní řádění pod vedením ochotných dospělých 
kamarádů. Děti si zkusily mnoho neobvyklých olympijských her, podívaly 
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se na Bačetín z výšky 30m pod dozorem hasičů, ztrácely se v husté pěně a 
také si zkusily role vedoucích a hlídaly neposedné dospěláky. Fotky jsou  
k nahlédnutí na obecních stránkách. 

Děkujeme všem, kteří přišli pomoci a zabavili děti spolu  
s námi. Paní Lence Urbáškové patří dík z největších za krásné dárky, které 
pro děti vyrobila. Za dobré papání děkujeme Stejkovi a jeho paní Kátě.  
Za největší zážitek druhého turnusu děkujeme SDH Nové Mesto n.M., že 
přijeli s hasičským autem a vyvezli nás až nad Rotundu. 

Při šipkované bylo jedním z úkolů složit básničku. Zde jsou konečné 
výtvory: 

 
V Rotundě je prima tábor, 
nemuseli dělat nábor. 
Vedoucí vždy překvapí, 
naši mysl naladí. 
 

V Rotundě se bavíme, 
někdy občas zlobíme. 
Domů se nám chodit nechce, 
ráno budík zvoní lehce. 
 

Sváča, oběd, přesnídávka, 
to je naše denní dávka. 
Malí, velcí, dospěláci, 
nedá nám to velkou práci. 
 

Až se zima obrátí, 
léto se nám navrátí 
a s ním tábor v plné kráse, 
potkáme se spolu zase. 

 
Lezla kočka dírou, 
potkala tam potkana, 
a ten potkan se jí lekl a radši utekl. 
Kočička vylezla z díry, potkala tam pejska. 
Pejsek se jí nelekl a proto neutekl. 
A byli z nich nakonec kamarádi. 
 
Začal tábor a mnoho dětí se na něj moc a moc těší. Jako každý rok jsou 

dva turnusy, ať je jakkoliv. Červenec a srpen je jenom jeden. A hned první 
den, rozdělíme se do skupin a pak soutěžíme celý den a vlastně i celý 
týden. Zažili jsme hodně legrace i pláče, hrajeme hry a tak různě. Už se 
zase těšíme na další prázdniny, až se sejdeme. Škoda, že jen na týden a přes 
den. Tak za rok!!! 
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Pouť a divadlo v Bačetíně 
 

26.srpen byl dnem „D“ pro bačetínské a sudínské občany. Na tradice se 
tu zavzpomínalo hned nadvakrát. 

Ještě donedávna se sice v několika málo rodinách na sv.Annu „držela 
pouť“, ale čím dál víc to spělo k tomu, že mladá generace už nebude vědět, 
o čem je řeč. Asi jako ve většině obcí, ani Bačetín se Sudínem na tom 
nebyly jinak. 

Ale naše paní starostka se rozhodla to změnit. Obec se postarala o to, že 
vše je na dobré cestě staré tradice obnovit. A zdá se, že občané na to slyšeli. 

Celá akce začala modlitbou v opravené kapličce 
v Sudíně, pokračovalo se početným průvodem ke 
kapli Sv.Kříže v Bačetíně po nové cyklostezce. 
Tady se konala bohoslužba za účasti schóly  
z Nového Hrádku, která ozvláštnila mši moderními 
liturgickými zpěvy s hudebním doprovodem. Přišli 
věřící, ale i mnoho těch, kteří jinak do kostela 
nechodí. A byli příjemně překvapeni, jak se dalo 
usuzovat z jejich reakcí těsně po mši. Kaple byla 
obsazená do posledního místečka, lidé stáli i 
venku. 

Poté se většina vydala směrem k Rotundě, kde 
byl připraven minijarmark. Bačetínské a sudínské ženy zde nabízely své 
výtvory ručních prací – velmi zdařilých – a množství dobrůtek, které  
pro tuto příležitost napekly. K dispozici bylo točené pivo, klobásky, pečená 
kýta, zkrátka ke spokojenosti nic nechybělo. 

A navíc jako bonus měli všichni možnost shlédnout divadelní 
představení „Jedovatý pavouk“, které sehrála parta odvážných bačetínských 
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lidiček, kteří chtěli připomenout, že je letos právě 100 let od založení 
ochotnického divadla v Bačetíně. Představení volně navázalo na výstavu, 
která se konala k tomuto výročí už o letošních Velikonocích. 

Celou tuto velmi zdařilou a hojně navštívenou akci ukončila taneční 
zábava za doprovodu hudební skupiny STYL Nové Město a ještě dlouho  
do noci bylo slyšet, jak se lidé dobře baví. 

Jestli litujete, že jste u toho nebyli, další „Annenská pouť“ bude  
v Bačetíně zase za rok! 

 Alena Smolová 
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Přijel k nám cirkus 
 

Tak vlasně ani nevím, jak jsem se dostala k psaní tohoto příspěvku. :-D 
Asi je to trest za to, že jsem odmítla s dětmi jít a vyslala svého manžela. :-D 
(K jeho véééééliké radosti.) 

Osobně cirkusy ráda nemám a nikdy jsem neměla. Ani nevím proč. 
Možná je to tím, že si je spojuji s drezúrou zvířat. I když je mi jasné, že 
cirkus není jen o tom. Každopádně moje malé děti cirkus milují a náš 
nejstarší syn ho jako dítě měl rád taky. Takže moji neoblíbenost tohoto 
druhu zábavy rozhodně nezdědili. :-D 

Z letošního představení, které v naší obci proběhlo, se  vrátili nadšení a 
chrlili na mě co všechno tam viděli. Největší zážitek pro naše raubíře byl 
artista, který balancoval s nožem v puse, na kterém měl skleničky. 
Samozřejmě uměl a předvedl ještě další kousky, jako například žonglování 
s míčky a kuželi. Ze zvířátek byli k vidění pejsci, koníci, kozy, lamy, oslík 
a opička. 

Děti si mohly zvířátka pohladit a vyfotografovat se s nimi. 
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Celým představením se prolínala vystoupení dvou kaunů. Klaun 
dědeček a klaun malý vnouček. Děti, vybrané z publika, měly možnost 
zkusit si pár soutěží. 

Podle reakcí naších rarášků lze usuzovat, že cirkus se dětem líbil a byl 
pěkným zpestřením prázdnin. 

A jelikož každá maminka je spokojená, když jejím dětem září očička, 
tak i já musím napsat, že jsem ráda, že k nám cirkus zavítal a kluci ho 
navštívili. 

I když pravda je, že až zase přijede příště, tak stejně pošlu tatínka. :-D  
 

Lenka Urbášková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Návštěva krajanů v Bačetíně 
 

V pátek, 15.srpna, naší obec navštívila čtyřčlenná skupina našich 
krajanů, kteří se v Dobrušce  zdokonalovali v češtině. Jedna slečna byla  
z Maďarska, druhá ze Srbska, pán byl rovněž Srb a celou skupinu vedla 
paní Edna Gómézová Ruizová z Mexika. Všichni tito krajané uměli docela 
dobře česky a tak dorozumívání bylo v pohodě. 

 Po uvítání paní starostkou na obecním úřadě následovala prohlídka celé 
obce i sudínské kapličky. Paní 
Gómézová nezapřela, že je učitelkou 
hudby a jakmile spatřila ve školce 
klavír, tak hned zahrála několik 
skladeb.  
S dětmi na táboře u Rotundy si 
zazpívala české lidové písničky.a 
tentokráte pravděpodobně, přes 
Broumov. 

Paní Gómézová je vůbec velice 
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aktivní žena. Zasloužila se o přejmenování jedné čtvrti v hlavním městě  
v Mexiku na Lidice. Po tři desítky let organizuje, na památku vypálení 
českých Lidic, kulturní program. Její svěřenci z hudební školy  
s roztomilým přízvukem zpívají české lidovky. Že její pedagogické metody 
fungují, předvedla i v Dobrušce v kině při rozlučkovém odpoledni  
a i na náměstí, kde měla samostatné vystoupení v rámci folklorních 
slavností. Je nositelkou vyznamenání za propagaci České republiky  
v Mexiku, které obdržela od našeho ministerstva zahraničí. 

Byli jsme rádi, že tato sympatická paní navštívila naší obec. Pochvalně 
se vyjádřila o vzhledu a úrovni vybavenosti obce. 

J. Hejzlar 
 

Historie čp. 41 
 

Když jsme se v dubnu sešly při oslavě narozenin s paní Jaroslavou 
Kavkovou, ukazovala mi spoustu rodinných fotografií. Vlastně celou 
historii jejího domečku. Protože má dobrou paměť a ještě lepší poznámky, 
rozhodly jsme se z toho vytvořit malý článek. Společně věříme, že se v obci 
najde více pamětníků, kteří dokáží odvyprávět osud svého domu. Budeme 
velmi rády, když se s námi o něj podělíte…. 

Majiteli domku č.p. 41 byla, po mnoho generací, rodina Hejzlarova  
z Bačetína. Dědeček paní Kavkové, pan Jaroslav Smola, ho se svou ženou 
Emílií, koupil v roce 1906. Vychovali zde sedm dětí, z toho syna Jaroslava 
Smolu, tatínka paní Kavkové. 

 
Paní Kavková chodila společně se sestrou do Bačetínské školy. Jejich 

rodiče koupili v sousedství č.p. 41 starou chalupu, která stála v místech, 
kde dnes bydlí Stodůlkovi. Při osídlování pohraničí, se přestěhovali  



 
 
 

7

do Ruprechtic a tuto chalupu prodali. Paní Jaroslava se přivdala do roviny 
Kavků do Bystrého, kde také vyrostli synové Petr a Luboš.  

Po smrti dědečka v únoru roku 1966 se hned v létě započalo  
s rekonstrukcí domu. Nejprve se ze stodoly vytvořila jedna místnost  
a v roce 1967, o dovolené, špajzka s koupelnou. V roce 1968, o další 
dovolené, se dostavěla veranda a v září téhož roku se manželé Kavkovi 
přestěhovali.  V roce 1969 se vybudovala garáž a o rok později se vyměnily 
okna. Fasáda byla dokončena v roce 1972 a závěrečnou podobu získal 
baráček v květnu 1978 výměnou střešní krytiny.  

Od roku 1977, kdy zemřel pan Kavka, pomáhá s údržbou domu nejvíce 
syn Petr a vnuk Martin.  

Prarodiče paní Kavkové se dožili požehnaného věku. Dědeček zemřel 
ve věku 91 let a babička nedožitých 102 let. Oba jsou pochováni  
na hřbitově v Bačetíně. 

Jaroslava Kavková a Gábina Prýmusová 
 

 
 

Jak se kdysi žilo,co nám sdělují kroniky a zápisy  
pamětníků z dob minulých 

 

Kolik nás kdysi bývalo, léta kolem roku 1650: 
Před mnoha lety v období po 30.ti leté válce, se počet obyvatel českých 

zemí, v důsledku  dlouholetých válečných událostí, kdy se přes naší zemi 
přehnala vojska mnohokrát všemi směry, velmi snížil. 

České země byly zdecimovány snad nejvíce z okolních států. Uvádí se, 
že kdyby nebylo této třicetileté války, tak by údajně Češi byli dnes 
padesátimilionovým národem. Život v té době byl hodně těžký a delšího 
věku se dožil málokdo. Dle zápisů kronikáře obce Rovné se uvádí takto. 
Věková skladba zdejších podhorských vsí byla příznačná. Většinu tvořili 
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mladí, ne starší než dvacet let. Přes padesátku přežila jen slabá menšina.  
Do šesti let bylo dítě dítětem, od sedmi už mohlo sloužit jako pasák,  
od třinácti už plně nasazená pracovní síla. Tak do pětačtyřiceti byl člověk 
při síle, potom už vstupoval na práh stáří. Tu a tam se potkali jedinci 
kmetského stáří. Nejstarší kmeti bývali převážně muži. Ze všech 
sledovaných vsí té doby, celkem asi s 1.250 obyvateli dosahovalo věku 74 
let a více, 11 mužů a 4 ženy. 
 
Ze zápisů školní kroniky obce Bačetín: 

Školní kronika obce Bačetín byla pravidelně psána od doby vzniku 
školy v roce 1884 až do roku 1976. Jsou zde promítnuta nejen sdělení  
ze života školy, ale i mnohé události té doby, které naše obec prožívala.  
A tak si můžeme připomenout, jak se vyučovalo ale i žilo v naši obci  
v minulosti i v nelehkých letech. 

 
Školní rok 1888-1889: 

Školní rok 1888-1889 započal 16.dne měsíce září v r.1888 slavnými 
službami božími ve farním Chrámu bysterském. Zapsáno jest dítek do třídy 
prvé chlapců 25, děvčat 23, úhrnem 48 žáků. Do třídy druhé chlapců 30, 
děvčat 32, úhrnem 62 dítek. Bylo tedy v obou třídách dohromady všech 
dítek v tomto školním roce 110 . Ku roku právě minulého slavná místní 
rada školní se sborem učitelským se usnesla, by podniknuta byla 
dobrovolná sbírka ve prospěch školy. Sbírka vynesla 25 zlatých a 8 a půl 
grošů. Po přání místní rady školní zakoupeno za 15 zl. kříž na chodbu 
školní a za 30 zl.školní právo. Nedostávalo se 19 zl.a 11 a půl gr. nahradila 
je obec ze jmění obecného. Kříž i prapor byly dne 8.srpna 1888 v chrámu 
Páně v Bystrém  za účasti dítek školních a velkého množství zdejšího i 
vůkolního lidu, sl.sboru hasičského místního, jakož i sl.sboru kamenického 
a bysterského posvěceny a zpět odtud za hlaholu hudby doprovozeny  
do budovy školní. Téhož dne odpoledne uspořádán školním dítkám  
za dozoru sboru učitelského do zahrady p. Josefa Kunce výlet, a poněvadž 
téhož dne počasí příznivé bylo, dostavilo se k tomuto výletu mnoho lidstva. 
Dítky po zábavných hrách a krásných zpěvěch vyčastovány byly na útraty 
obce. 

 
Školní rok 1918-1919: 

Školní rok započal dne 16.září v chrámu Páně bysterském. Řídící učitel  
začíná již počtvrté školní rok, sám na zdejší dvoutřídní škole vyučovati. 
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Vyučování děje se s každou třídou obden. Do obou tříd bylo zapsáno 
celkem 83 žáků a žákyň. Dle národnosti 82 Čechů a 1 Němec. 

Válka se vede dále a to mezi Angilí, Francií, Amerikou, Itálií, 
Japonskem a Portugalskem z jedné strany a Rakousko- Uherskem, 
Německem, Bulharskem a Tureckem na straně druhé. Drahota dostupuje  
s lichvou vrcholu. V měsíci září a říjnu ukazuje se mezi zdejším 
obyvatelstvem a i v celé Evropě zvláštní epidemická nemoc, kteráž 
pojmenována jest lékaři "Španělská chřipka". Nemoc tato vyžádala si 
mnoho lidských životů, ani lékařů nevyjímaje, po venkovu i ve městech. 
Pro rozšíření této nemoci bylo vyučování od 12.tého října do 1. listopadu 
na zdejší škole zastaveno. 

V prvních dnech říjnových uzavřen separátní mír mezi Rumunskem a 
čtyřdohodou. Po velké porážce na Italském bojišti i Rakousko- Uhersko 
žádalo o mír. Této příznivé situace využili naši vůdčí politikové a dne 
28.října 1918 s vědomím Dohody, totiž Francie, Anglie, Ameriky a Itálie 
provedena jest v Čechách nekrvavá revoluce a zárověň vyhlášena jest 
samostatnost Čech, Moravy, Slezska a Uherského Slovenska. Dáno jí 
forma republiky a prvním presidentem jmenován profesor T.G.Masaryk. 

 
Školní rok 1939-1940 /období protektorátu Čechy a Morava/ 

Školní rok 1939-1940 zahájen byl místo 1. září až 2.října 1939. Počátek 
školního roku odložen byl proto, že se rozšířila záludná nakažlivá nemoc 
obrna. Vyučuje se v jedné třídě, celkem 28 žáků. Následkem změněných 
poměrů státoprávních oproti dřívější době provedena byla přímo  
v ministerstvu školství revize učebnic. Ve zdejší škole vyřazena byla kniha 
Petra Dejmka: Dějepis pro 6.až 8. šk. rok obecných škol. Také bylo 
nařízeno odstranění všech závadných obrazů zvláště leginářských, když 
před tím byly veškeré organizace legionářské rozpuštěny. Půjčování knih 
ze žákovské knihovny bylo rovněž hned na počátku školního roku úředně 
zakázáno. Dnem 1. října zavedeny byly lístky na odběr určitého množství 
potravin masa, tuků všeho druhu, másla, sádla, umělých tuků, cukru, 
chleba, kávy, čaje, kávových náhražků, rýže, mýdla, mléka. Později  
i na oděv, boty a potřeby. 

 
Školní rok 1944-1945 
Tento školní rok započal dne 1.září 1944 s 29 žáky. Vyučuje se v jedné 

třídě, užívá se učebnic jak v roce minulém. 
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Dne 23.března 1945 přijíždějí do Bačetína "Flichtlingen", čili národní 
hosté z Německa z kraje Oblau. S vozy a nejnutnějšími zavazadly. Utíkali 
před frontou. Byli ubytováni ve II. třídě školy, v kuchyni školního bytu  
a na sále u Šintáků. Někteří s koňmi usídlili u několika rolníků Na sál  
a do II.třídy byly zapůjčeny 2 školní sporáky na vaření. Dne 5. května, 
sobota vypuklo v Praze povstání. Do obce dostala se tato zpráva asi o 9 
hodině ranní. Skoro v celé obci přestali pracovati, tvořily se hloučky a 
rokovalo se o nových událostech. Z Dobrušky a Nového Města nad Metují 
přišly zprávy, že tam již visí československé prapory. Brzy se objevily 
vlajky také v Bačetíně. Do rána zmizely i německé nápisy na orientačních 
tabulích v obci, na firmách obchodů a na tabuli obecního úřadu. Z rozhlasu 
se ozývalo zoufalé volání o pomoc českým zaměstnancům rozhlasu.  
V neděli odpoledne přišla od Ohnišova jednotka německého vojska / asi 15 
mužů/ a velitel této jednotky nařídil starostovi obce strhnouti všechny 
vlajky a obnoviti do 2 hodin opět německé nápisy. Byly tedy německé 
nápisy obnoveny. Ani další dny se nepracovalo a čekalo se na výsledek 
války a pražské revoluce. Dne 9.5.1945 německá armáda kapitulovala  
na frontách. Ve čtvrtek 10.5.1945 a v noci na tento den prchalo i přes naší 
ves poražené německé vojsko od Kladska a po poledni již projížděla obcí 
Rudá armáda. Dne 16.5.1945 zavládl již v obci klid a opět se vyučovalo 
pravidelně ve třídě. 

Napsal: Zdeněk Šlitr 
 

Soutěž Čistá obec 
 
I naše obec se přihlásila do této soutěže, bohužel 

jsme se neumístili. Snad letošní rok třídíme lépe a 
tentokrát uspějeme. Počtem obyvatel spadáme  
do druhé kategorie a zdá se to být nevýhoda, alespoň 
to zkusit za tu odměnu stoji!!! 

 
Hned tři obce obhájily své loňské umístění v soutěži Čistá obec 
Hradec Králové, 24. dubna 2014 – Další, v pořadí už 8. ročník soutěže 

Čistá obec, je u konce. V Hradci Králové byly slavnostně vyhlášeny 
výsledky a předány ceny vítězným obcím. Soutěže se účastnilo více než 
400 obcí a měst z celého Královéhradeckého kraje a některé z nich se 
staly skutečnými šampiony. Třem obcím a městům se totiž podařilo 
obhájit svá loňská umístění.  
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Čistá obec 2013 je soutěží obcí a měst ve sběru tříděného odpadu. 
Hodnotí se efektivita sběru a celková výtěžnost jednotlivých komodit, 
dalšími kritérii jsou i sběr nebezpečných odpadů, bioodpadů a zapojení do 
kolektivních systémů zpětného odběru vysloužilých elektrospotřebičů. 
S těmito kritérii si nejlépe poradila obec Malá Úpa, která se stala nejen 
vítězem „nejmenší“ kategorie, ale také vítězem absolutním. „Jsme na 
horách, v národním parku, takže nás k třídění odpadů vede ochrana 
životního prostředí. Ale také chceme mít obec čistou, pěknou,“ prozradil 
starosta Malé Úpy Martin Prokop a dodal, že částečnou motivací pro třídění 
odpadu je i ekonomické hledisko. „Jsme až u hranic, takže nás doprava 
a svoz odpadu stojí hodně peněz, ale část finančních prostředků se nám 
vrací zpátky. Ovšem ochrana přírody kolem nás je hlavní,“ dodává starosta. 
Malá Úpa má necelých 150 obyvatel, a tak finanční odměna 100 tisíc korun 
za vítězství ve své kategorii a dalších 30 tisíc korun za absolutní vítězství 
jistě bude významným příspěvkem do obecního rozpočtu. Malá Úpa 
zvítězila v kategorii do 300 obyvatel, za ní se umístila obec Říčky 
v Orlických horách a třetí příčka patří obci Březina, která byla v soutěžním 
roce 2011 Skokanem roku. 

V další kategorii od 300 do 2000 obyvatel se umístili hned dva šampioni 
soutěže. Své loňské prvenství obhájilo město Pec pod Sněžkou, druhé místo 
pak zopakovala Třebihošť. Nováčkem v této kategorii je městys Černý Důl, 
který obsadil místo třetí.  

Ocenění se udělovala i ve třetí soutěžní kategorii nad 2000 obyvatel. 
Zde se prosadilo město Úpice, druhé místo z minulého ročníku obhájilo 
město Solnice a trojici nejlepších doplnilo město Hronov.  

Posledním oceněním je titul Skokan roku udělený obci, která se 
v meziročním srovnání posunula o nejvíce příček vzhůru. Za rok 2013 
takovou obcí byla vesnice Vřesník na Jičínsku s necelou stovkou obyvatel. 
Ta poskočila z loňské příčky s číslem 402 o neuvěřitelných 298 míst až na 
104. pozici. 

„Zajímavé je, že přeborníky v třídění odpadů jsou především malé obce. 
Těší nás, že i v těchto vískách si potřebu sběru tříděného odpadu 
uvědomují. Je to doklad toho, že nejen soutěž Čistá obec, ale i další naše 
projekty mají smysl,“ uvedl Jiří Záliš, regionální manažer společnosti EKO-
KOM, a.s. Právě ta je ve spolupráci s Královéhradeckým krajem, Centrem 
investic, rozvoje a inovací spolu s kolektivními systémy společností 
ASEKOL s.r.o. a ELEKTROWIN a.s. organizátorem soutěže. Tyto 
kolektivní systémy vyhlašují své speciální ceny.  
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Cenu kolektivního systému ASEKOL získává obec, která dosáhne 
nejvyšší výtěžnosti zpětného odběru vysloužilých elektrozařízení, jako jsou 
informační technologie, telekomunikační zařízení, hračky, lékařské a 
měřicí přístroje a spotřebitelské zařízení včetně televizorů a počítačových 
monitorů. Toto ocenění v kategorii do 2000 obyvatel získal městys 
Mlázovice, v kategorii od 2000 do 5000 obyvatel město Sobotka a 
v kategorii nad 5000 obyvatel bylo nejlepší město Česká Skalice. ASEKOL 
udělil i jednu speciální odměnu a to částku 10 tisíc korun obci Lodín za 
výtěžnost zpětného odběru elektrozařízení bez televizorů a monitorů 
v přepočtu na jednoho obyvatele. 

Posledním oceněním v rámci soutěže Čistá obec je Cena kolektivního 
systému ELEKTROWIN, která je v letošním ročníku soutěže udělována 
poprvé. Zde se hodnotila nejvyšší dosažená výtěžnost zpětného odběru 
elektrozařízení ve skupinách velké a malé domácí spotřebiče, elektrické a 
elektronické nástroje. V kategorii do 2000 obyvatel uspěla obec Sadová, 
nad 2000 obyvatel město Česká Skalice. Další hodnocenou kategorií byla 
nejvyšší dosažená průměrná naplněnost  WINTEJNERU velkými a malými 
domácími spotřebiči, kterou získala obec Rokytnice v Orlických horách. 

Umístěným obcím gratuloval také radní Královéhradeckého kraje 
zodpovědný za životní prostředí Jan Tippner, který soutěž podporuje již 
několik let. „Vloni jsem říkal, že obce v Královéhradeckém kraji jsou 
v třídění odpadů velmi dobré, a letos toto své přesvědčení musím 
zopakovat. Vážím si toho, že obce a města berou sběr tříděného odpadu 
vážně a pomáhají tím nejen ochraňovat životní prostředí, ale především 
naplňovat myšlenky projektu „Čistá obec, čisté město, čistý kraj“. O to 
přeci nám všem jde – žít v krásném a čistém prostředí,“ prohlásil Jan 
Tippner.  

S ukončením soutěže Čistá obec 2013 byl současně vypsán i ročník 
následující. Obce a města v Královéhradeckém kraji se opět mohly zapojit 
do soutěže o zajímavou finanční odměnu. Kritéria hodnocení soutěže Čistá 
obec 2014 i vypsané kategorie se oproti minulému ročníku nijak neliší. 
Soutěž probíhá po celý kalendářní rok a její výsledky budou vyhlášeny 
v dubnu příštího roku.  
Více informací nejen o soutěži, ale i dalších projektech, je možné najít na 
internetových stránkách www.cistykraj.cz. 
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Jak správně třídit - nejčastější dotazy 
 

Musím sešlapávat PET lahve a nápojový karton před vytříděním? 
Sešlapávaní, mačkání a kroucení těchto odpadů je velmi vhodné jak  
pro skladování, tak i následnou přepravu. Takto zmenšených odpadů se  
do kontejneru vejde cca 4x více. Některé kontejnery na nápojový karton 
jsou navíc konstruovány tak, aby do nich nešlo vhodit nezmáčknutý obal. 
Sníží se tak přepravní náklady. Zároveň doporučujeme vyhnout se lisům  
na PET lahve – jimi slisované lahve dělají problémy v dalším zpracování. 

Musím před vhozením do kontejneru na papír z dopisních obálek 
vytrhnout fóliové okénko? 
Do kontejneru na papír můžete vhazovat obálky celé. Při dalším zpracování 
papíru v papírnách se při rozvláknění a následném několikastupňovém 
třídění jsou odloučeny. Pokud však vyhazujete obálku s ochrannou 
bublinkovou fólií, tak tu je potřeba odstranit. 

Kam mám vhodit obal od zubní pasty? 
Do směsného odpadu. Tuby od zubní pasty mohou obsahovat hliníkovou 
vrstvu. Navíc většinou zůstává určité množství pasty v tubě, takže se jedná 
o znečištěný obal. 

Musím před vhozením do kontejneru kelímky od jogurtů a jiných 
potravin důkladně vymývat? 
Drobné znečištění obalů nevadí. Stačí tedy, když potravinu důkladně dojíte 
nebo z kelímku pořádně vyškrábnete. Ale je lepší je lehce vypláchnout 
vlažnou vodou, protože při delším skladování doma, by mohly být cítit. 
Navíc mastné obaly či obaly se zbytky potravin omezují následnou 
recyklaci. 

Mohu do modrého kontejneru vhazovat skartovaný papír? 
Do modrého kontejneru vhazujte skartovaný papír stejně jako každý jiný 
papír, který není mokrý, mastný nebo jinak znečištěný. Tím se myslí i 
biologické nečistoty. 

V naší obci máme kontejner na plast a na něm je nálepka jak na plast 
tak i na nápojové kartony. Není to nějaká chyba? 
Není, řiďte se nadále pokyny na kontejneru. Taková nálepka  
na kontejnerech bývá v případech, kdy v obci není samostatný sběr 
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nápojových kartonů a ty se sbírají dohromady například s plastovými 
odpady. Při následném dotřídění jsou tyto materiály odděleny. 

Je normální, že svozový vůz sesypává kontejnery na tříděný odpad 
dohromady? 
Ke svozu kontejnerů na tříděný odpad se běžně používá stejná technika 
jako je tomu u svozu směsných komunálních odpadů. Pokud svozový 
automobil sváží tříděný odpad, měl by být viditelně označen nápisem 
sbírané komodity. Pak nedochází k pochybnostem občanů o sesypávání 
odpadů. 

Pokud jsou u vás používány kontejnery se spodním výsypem, pak je možné 
některými auty svážet i dva druhy odpadu současně – nákladní plocha  
u nich musí být oddělena přepážkou. 

Existují ale i případy, kdy k vysypání tříděných odpadů do směsného 
odpadu skutečně dojde. Jedná se o situaci, kdy jsou odpady nesprávně 
tříděny. Pokud se totiž v kontejnerech na tříděný odpad vyskytuje 
směsný odpad nebo je odpad natolik znečištěný, že není možné ani jeho 
dotřídění, celý obsah kontejneru je znehodnocen a musí s ním být 
naloženo jako se směsným odpadem. Proto je tak důležité třídit 
odpady správně!  
 
Aktuální informace k centrálnímu registru zbraní a 
zbraňové amnestii 
 

Dne 1. 7. 2014 nabyla účinnost novela zákona č. 119/2002 Sb.,  
o zbraních a střelivu. Nejvýraznější změnu, kterou novela zákona přinesla, 
je spuštění nového informačního systému - centrálního registru zbraní a 
vyhlášení tzv. „zbraňové amnestie“. 
 
Zbraňová amnestie 
 Již více než měsíc probíhá zbraňová amnestie, která umožnila již řadě 
občanů si zlegalizovat svoji zbraň. Tuto možnost mají ještě do konce roku 
2014, kdy nelegálně drženou zbraň mohou odevzdat na jakoukoliv 
služebnu Policie ČR, nejlépe na příslušné pracoviště služby pro zbraně a 
bezpečnostní materiál. Po odevzdání zbraň podrobíme odbornému 
zkoumání, zda s ní nebyl v minulosti spáchán trestný čin 
 . 
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 POZOR - pokud má někdo doma výbušninu, granát, protitankovou střelu a 
podobné předměty, žádáme, aby je lidé nikam nenosili, nemanipulovali 
s nimi a zavolali linku 158. Jakékoliv přenášení může být velmi riskantní a 
vyžaduje odbornou manipulaci. 

 Převzato z tiskové zprávy Policejního prezidia ČR 
 

Kulturní přehled 
 
12.9.2014 – Stezka odvahy – Harry Potter – start v 19,30 hod  
na parkovišti za Kaplí sv. Kříže v Bačetíně, cíl Rotunda. V době startu, 
bude možnost kreslení na obličej, jako to bylo při obecních slavnostech.  
Na stezku mohou přijít i dospěláci bez dětí. O to větší radost budeme mít, 
když se leknete !!! Občerstvení v Rotundě zajištěno po celou dobu 
konání stezky. Pivo natočíme i těm, kteří se stezky nezúčastní . 
 

13.9.2014 – Nohejbalový turnaj o pohár Obce Bačetín –od 9 hod  
na hřišti „u Rotundy“. Přihlášky na tel. 724 379 686 nebo mailem 
ou@bacetin.cz do 12.9.2014. Přijďte fandit našemu týmu a osvěžit se 
orošeným točeným pivem. Rotunda bude otevřena od 10 hod. Těšíme se  
na Vás!!! 
 

Společné čtení – Rádi bychom obnovili společné podvečery s knihou  
pro dospělé. Četlo by se každý čtvrtek po výpůjčních hodinách v knihovně. 
V případě zájmu se, prosím, nahlaste u paní starostky nebo u paní Vlasty 
Zelené, abychom věděli, zda bude dostačující kapacita prostoru čítárny. 
 

Klubování – jakmile budeme znát rozvrhy hodin našich školáků, budeme 
se opět setkávat. Rozpis Klubování naleznete ve svých schránkách  
a na obecním webu. 
 

Setkání u kávy a koláče – Ke konci října nebo začátkem listopadu, 
bychom se mohli sejít v Rotundě a společně si promítat a komentovat 
fotografie ze všech akcí uskutečněných v roce 2014 v Bačetíně. 
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Svatba 
8.8.2014 se v obci poprvé oddávalo. Své ANO si 
řekli v kapličce sv. Anny v Sudíně dnes již manželé 
Jana a Martin Fabiánovi. Na společné cestě životem 
přejeme jen samé krásné chvíle a nebe bez mraků.  

 
 
 
 
 
 
 
 

Vítáme v obci nové občánky 
Matyáše Böthiga  
narozeného 29.4.2014 
 

Vojtěcha Hejzlara  
narozeného 13.8.2014

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vše nejlepší našim jubilantům 
 
Miloslava Mačkováoslavila 80. narozeniny 
Květoslava Popová oslavila 86. narozeniny 
Marie Hartmanová oslavila 70. narozeniny 
Jana Škaldová oslavila 70. narozeniny 
Marie Štěpánová oslavila 90. narozeniny 
Václav Pařízek oslavil 80. narozeniny 
Jaroslav Klekner oslavil 81. narozeniny 
 
Jmenovaným jubilantům přejeme hodně zdraví, štěstí a životního elánu! 
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Navždy nás opustila 

 
Po dlouhé těžké nemoci nás navždy opustila paní Jaroslava Ševcová v 

nedožitých 84. letech. 
 
Čest její památce! 
 
Závěrečný citát 

 
Lidem se téměř nikdy nedaří být šťastní, protože stále vidí 

minulost lepší, než byla, přítomnost horší než je a budoucnost 
růžovější než bude.  
 (Marcel Pagnol) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Otištěné příspěvky mohou být stanoviskem autora a nemusí vyjadřovat 

postoje vydavatele!!!  
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